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پیش بینی آملی لاریجانی درباره نتیجه بررسی 
FATF در مجمع تشخیص مصلحت نظام

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: FATF به مجمع تشخیص ارجاع 
نشــده بلکه دو لایحه پالرمو و CFT ـ دو کنوانسیون بین المللی ـ در دستور 
کار قرار گرفته اســت. صادق آملی لاریجانی رئیس مجمع تشخیص مصلحت 
نظام، درباره روند بررسی FATF در مجمع تشخیص و نتیجه آن، گفت: ما کار 
دقیق علمی می کنیم. البته باید توجه داشــت که FATF به مجمع تشخیص 
ارجاع نشــده بلکه دو لایحه پالرمو و CFT ـ دو کنوانسیون بین المللی ـ در 
دستور کار قرار گرفته است. وی در گفتگو با ایرنا، افزود: اکنون کمیسیون های 
مجمع تشــخیص مشغول کار دقیق هستند و آنچه را که مجلس محترم برای 
ما فرســتاد و مورد ایراد شــورای نگهبان بود، بحث دقیق درباره آن در مجمع 

درحال انجام است.
رئیس مجمع تشــخیص مصلحت نظام در پاســخ به این پرســش که فضای 
مجمع را درمورد این دو لایحه چگونه ارزیابی می کنید؟ تصریح کرد: نمی توانم 

پیش بینی کنم. 
ما بحث می کنیم و آنچه مصلحت کشور بعد از کار فنی و دقیق تشخیص داده 

شود، ان شاءالله مطرح خواهد شد.

مجمع تشخیص 

تشکیل پرونده قضایی برای دو بازیگر
مرکز رسانه قوه قضائیه از تشکیل پرونده قضایی در پی اقدام خلاف عرف و شرع 
دو بازیگر در افتتاحیه جشنواره فیلم فجر خبرداد. به گزارش ایلنا به نقل از مرکز 
رسانه قوه قضائیه، افتتاحیه چهل و سومین دوره جنشواره فیلم فجر در حالی 

برگزار شد که با حاشیه هایی همراه بود. 
در جریان برگزاری این مراسم، دو هنرمند مرد و زن اقدام خلاف عرف و شرعی 

انجام دادند که واکنش های زیادی را به همراه داشت.
در پی انجام این اقدام خلاف عرف، در همان روز علیه این افراد پرونده قضایی 
در دادســرای عمومی و انقلاب تهران تشکیل شده و روند دادرسی این پرونده 

طی روزهای گذشته انجام شده است.

عدلیه

طعنه احمد زیدآبادی به عراقچی:
واقعا طالبان هراس ندارند؟

فعال سیاســی اصلاح طلب درباره ادعای وزیر خارجه دربــاره جریان طالبان 
هراسی، نوشت: اینکه گروهی با استفاده از زور اسلحه و ترور بر کشوری مسلط 

شد، زنان را از تحصیل و هرگونه فعالیت اجتماعی محروم کرد، هراس ندارد؟
احمد زیدآبادی، روزنامه نگار و فعال سیاسی اصلاح طلب، در کانال تلگرامی خود 
مطلبی با عنوان »هراس ندارد؟«  نوشت: »از عباس عراقچی وزیر خارجه نقل 
شده است که در ایران یک جریان طالبان هراسی وجود دارد. یعنی نباید وجود 
داشــته باشد؟ در مثل آمده است که چگونه می توان از موجودی که شاخ دارد 

اما تشخیص و رحم ندارد، هراس نداشت؟
اینکه با استفاده از زور اسلحه و ترور بر کشوری مسلط شد، زنان را از تحصیل و 
هرگونه فعالیت اجتماعی محروم کرد، شبکه های تلویزیونی را از نشان دادن هر 
موجود ذی روح و ذی حیات برحذر داشت، آثار تاریخی و ملی کشور را تخریب 
کرد، بدون رضایت مردم خود را »امیرالمؤمنین« نامید و از دید عموم غایب شد 
و حتی در نماز عیدین نیز پشت به مردم خطبه خواند، پرچم ملی را بی اعتبار و 
مردم خود را آواره کرد و با ذره بین در بین آراء فقهی متقدمان، در پی کشف و 
احیای هر نظر و دستور محدودکننده و منسوخ برآمد و آن را به عنوان »حکم 

خدا« بر مردم بی پناه تحمیل کرد، جای هراس ندارد؟«

 مباحث مطرح شده در نشست سران 
سه قوه به روایت معاون پزشکیان

معــاون اجرایی رئیس جمهوری درباره جلســه دیروز ســران ســه قوه گفت: 
مردمی شدن اقتصاد، مشارکت فعال سرمایه گذاران  بخش خصوصی، حمایت و 
تکریم حاکمیت از سرمایه گذاران و کارآفرینان، فصل مشترک این نشست بود.

محمدجعفر قائم پناه معاون اجرایی رئیس جمهوری، در حساب کاربری خود در 
شبکه اجتماعی ایکس مطلبی درباره جلسه دیروز سران قوا منتشر کرد.

او نوشت: »مردمی شدن اقتصاد، مشارکت فعال سرمایه گذاران  بخش خصوصی، 
حمایت و تکریم حاکمیت از ســرمایه گذاران و کارآفرینان، به عنوان سرداران 
جبهه مبارزه علیه بیکاری، فقر و گرانی، فصل مشترک دیدگاه کارگزاران قوای 

سه گانه در این جلسه بود.«

ضرغامی:
مردم می گویند زندگی مان نمی چرخد!

عزت الله ضرغامی وزیر پیشــین میراث فرهنگی و رئیس اســبق سازمان صدا 
و سیما در توئیتی به نقد وضعیت نابه سامان زندگی اقتصادی مردم پرداخت

عزت الله ضرغامی وزیر پیشــین میراث فرهنگی و رئیس اســبق سازمان صدا 
و ســیما در توئیتی به نقد وضعیت نابه سامان زندگی اقتصادی مردم پرداخت 
و نوشــت: »در مراسم ۱۰۵مین سال تولد شهید مطهری پیرامون دیدگاه های 
اقتصــادی او گفتــم: او هم متهم به دفاع از ســرمایه داری بــود، هم صاحب 
دیدگاه های سوسیالیســتی! امروز مردم میگن گور پدر همه شون! زندگیمون 

نمی چرخه! کاری کنید دخل و خرجمون بخونه!«

سوشیال

گره گشایی از راهبرد »اول آمریکا«
ادامه از صفحه 1

دولت نماد نئوکان ها دولت بوش پدر و پســر بود، خصوصا دولت بوش پســر 
کــه درواقع در دولت او نقش ژاندارمی جهان برای آمریکا تعریف شــد به این 
معنی که آمریکا حافظ نظم جهان اســت و اگر به تعبیر آمریکا نیروهای شرور 
بخواهند نظم جهان را تغیر بدهند ایالات متحده دخالت خواهد کرد و مانع این 
امر می شــود. این ایده در دولت جرج بوش پسر حتی بسط بیشتری هم پیدا 
کرد به این معنی که ترویج ارزش های آمریکایی در جهان و دموکراتیزه کردن 
کشــورهای استبدادی به تعبیر آمریکا صرف هزینه گزاف توسط آمریکا دارای 
اثرات بلند مدتی است که باعث تثبیت قدرت و موقعیت آمریکا در نظم جهانی 
می شود؛ به عبارت بهتر ترویج ارزش های آمریکایی را باعث خواهد شد. حمله 
به افغانستان و عراق در این راستا ارزیابی می شود که در نهایت نتیجه مطلوب 
آمریکا را نداشــته وعلی رغم صرف هزینه ای بالغ بر هفت هزار میلیارد دلار در 
منطقه خاورمیانه بی نتیجه بوده است. در افغانستان در نهایت طالبان مجددا به 
قدرت رسیده است و در عراق مداخله آمریکا عملا به عدم استقرار ثبات سیاسی 

مدنظر آمریکا در این کشور شد.
حال دولت جدید آمریکا در واکنش به این مســائل با طرح این ایده قصد دارد 
بگوید کــه آمریکا در امور جهانی مداخله می کند نســبت به مداخله در امور 
جهانی حساس است اما نه با صرف هزینه از بودجه فدرال آمریکا بلکه از جیب 
متحدان و کشورهای که نزدیک به آمریکا هستند یا منافع آنها با منافع آمریکا 
انطباق دارد. این ترجمان سیاســت آمریکا اول در عرصه بین المللی است؛ پس 
آمریکا درنظر دارد به گونه ای متحدان خود در اقصی نقاط جهان را تقویت کند 
که آنها با صرف منابع خودشــان در جهت منافع آمریکا نقش آفرینی کنند، در 
خاورمیانه به تقویت قطر، عربســتان، مصر و اردن می پردازد و یا در ناتو انجام 
تعهدات خویش را به پرداخت هزینه بیشــتر توسط اعضا برای دفاع مشترک 
منوط می کند چرا که وقتی یک قدرت جهانی مسئولیت پیدا می کند با صرف 
هزینه ضعیف می شود و رو به انحطاط می رود واین ایده جدید مانع انحطاط در 
بلند مدت می شود. بدین ترتیب سیاست اول آمریکا معنی مفهوم و قوام می یابد. 
در راستای این ایده استراتژی موازنه از دور آمریکا که از دولت اوباما آغاز شده و 

ادامه پیدا کرده است با قوت و شدت بیشتری ادامه پیدا می کند.
در واقع این ایده بیشــتر منطبق بر خویشــتنداری اســت تا انزواگرایی و این 
خویشتنداری به مفهوم خاص خود که بدان تصریح شد نشان عقلانیت است نه 
ضعف چرا که اهداف با توجه به منابع تعین می شود و با توجه به تولید ناخالص 
داخلی آمریکا که هم اکنون حدود ۲۵ درصد تولید ناخالص کشورهای جهان 
اســت دیگر مداخله مستقیم با صرف هزینه هنگفت معنی ندارد و منطقی نیز 
به نظر نمی رسد. )تولید ناخالص داخلی آمریکا بعد از جنگ جهانی دوم بیش از 

۵۰ درصد تولید ناخالص کشورهای جهان بود.(

یادداشت

نامه کمال خرازی به رهبر انقلاب 
درخصوص تابعیت قهری و غیرقهری

رئیس کمیســیون اجتماعی مجلس گفت: خرازی رئیس 
شــورای راهبردی روابط خارجی نامه ای را به رهبر انقلاب 
نوشته اند و دغدغه هایی را از منظر نوع نگاه نسبت به تابعیت 

قهری و غیرقهری مطرح کرده اند.
علی بابایی کارنامی رئیس کمیســیون اجتماعی مجلس، 
گفت: دولت در لایحه اصلاح قانون نحوه انتصاب اشخاص 
در مشاغل حساس، بندی را آورده است که تابعیت فرزندان 
به عنوان شرط بکارگیری افراد در مشاغل حساس استثنا 

شود.
وی در گفتگو با دانشــجو، افزود : به موازات بررســی این 
موضوع در مجلس، آقای خرازی رئیس شــورای راهبردی 
روابــط خارجی نیز نامه ای را به رهبر انقلاب نوشــته اند و 
دغدغه هایی را از منظر نوع نگاه نسبت به تابعیت قهری و 

غیرقهری مطرح کرده اند.
بابایی کارنامی اظهارداشت : در همین راستا نیز دستوراتی 
از ســوی دفتر مقام معظم رهبری به رئیس مجلس داده 
شــده اســت که باید تدابیر لازم در این زمینه با در نظر 

گرفتن نامه آقای خرازی اتخاذ شود.
وی در پایــان تاکید کرد : درحال حاضــر این موضوع در 
کمیته اداری و اســتخدامی کمیســیون اجتماعی درحال 
بررســی است و نظر نهایی کمیسیون نهایتا تا یکشنبه دو 

هفته آینده اعلام خواهد شد.

زنگنه:
شکایت های متعددی از خالی فروشی 

آنلاین طلا داریم
یک عضو کمیســیون برنامه و بودجه گفت: ما الان موارد 
متعدد شــکایت داریم که طرف رفته است پول داده و طلا 
خریــده، الان به هر دلیلی می خواهد طلایی که خریداری 
کــرده اســت را تحویل بگیرد و آن مجموعــه طلا ندارند 

بدهند، در واقع خالی فروشی کرده اند.
محسن زنگنه در گفت وگو با ایلنا، درباره پلتفرم های فروش 
آنلاین طلا و هشــدار درباره این نوع خرید و فروش گفت: 
وقتی وزیر اقتصاد سیگنال می دهد همین می شود. ببینید 
ما مردم خوب و فهمیده ای داریم، می دانند پول شان را کجا 

بگذارند.
این عضو کمیســیون برنامه و بودجه  مجلس با بیان این که 
هر زمان مردم متضرر شــدند به جهت اعتمادی بوده که به 
مسئولین  کردند، یادآور شد: در بورس هم در سال های ۹۷ 
و ۹۸ این اتفاق افتاد و امروز متاســفانه در حوزه طلا . با این 
عنوان که قیمت طلا در حال بالا رفتن است و اونس جهانی 
در حال بالا رفتن اســت مشخص  است با این اظهارات این 
حجم از سرمایه وارد  حوزه طلا می شود. وی ادامه داد: بعد 
اگر بنا به هر دلیلی طلا ســقوط کند و حباب طلا بشکند 
واقعا جمع کثیری از مردم متضرر می شــوند. ضمن این که 
واقعا درست است این منابع از بانک و بورس بیرون بیاید و به 
سمت طلا برود؟ این تدبیر دولت را می خواهد. زنگنه با اشاره 
به این که پلتفرم ها بدون مجوز هستند، عنوان کرد: ما الان 
موارد متعددی از شــکایت داریم که طرف رفته پول داده و 
طلا خریده، الان به هر دلیلی می خواهد طلایی که خریداری 
کرده را تحویل بگیرد و آن مجموعه طلا ندارند که بدهند، 
در واقع خالی فروشــی کرده است. وقتی بدون ضابطه تبلیغ 
می کنند و بیلبورد می زند، همین می شــود. وی تاکید کرد: 
مردم اعتماد می کنند، مردم می خواهند تورم باعث کاهش 
ثروت شان نشود، می روند طلا می گیرند، اگر خدایی ناکرده 
بــه هر دلیلی بابت این پولی کــه داده  اند طلا نگیرند، فردا 
مسئولیت گرفتاری این ۱۰ میلیون نفری که من شنیده  ام 
طلا خریداری کرده اند با وزارت اقتصاد و دولت اســت. این 
نماینده مجلس گفت: متاسفانه در این مواقع وزیر اقتصاد که 
باید جایگاه نظارتی و هدایت نقدینگی به ســمت صحیح را 
داشته باشد خودش می آید امیدواری می دهد  که طلا ارزان 
نمی شــود و خب همین می شود که مردم هم می خرند. وی 
درباره این که در صورت خالی فروشی پلتفرم ها در حوزه طلا 
تاوان این کار را چه کسی باید بدهد، گفت: دولت برای چه 
پول مردم را بدهد، این شرکت ها خصوصی هستند؛ اکثرشان 
متاسفانه خصوصی هستند و وقتی مشکلی ایجاد شود مسلما 

دولت هزینه ای متقبل نمی شود.

دستیار اجتماعی رئیس جمهور:
48/7 درصد از کودکان کار 

بازمانده از تحصیل هستند
دستیار اجتماعی رئیس جمهور با تاکید بر اینکه توجه به 
کودکان توجه به آینده کشــور است، گفت: ۴۸.۷ درصد از 
کودکان کار و خیابان بازمانده از تحصیل هستند و حدود 
۲۱ درصد از این کودکان سوء تغذیه دارند. به گزارش ایرنا، 
علی ربیعی روز گذشته )سه شنبه( در آیین افتتاح پردیس 
توانمندسازی و دومین مجتمع تخصصی شوق زندگی ویژه 
کودکان کار و خیابان در بوســتان بعثت، افزود: مطالعات 
نشان می دهد که بســیاری از مشکلات ناشی از تداخل ها 
و مســئولیت ناپذیری دستگاه ها است و از دهه ۷۰ تا سال 
۱۳۹۹ بیش از ۳۰ طرح با عنوان ســاماندهی، سازماندهی 
یا طرح های مداخله ای داشــتیم که شکست خورده بودند. 
ربیعی اظهــار کرد: علت مهم دیگر در شکســت طرح ها، 
سیاستگذاری های ناقص بوده است، از جمله سیاست گذاری 
در حوزه کودک بســیار مهم اســت که تاکنون به صورت 
ناقص انجام شــده است. دســتیار رئیس جمهور تصریح 
کرد: وقتی می خواهیم جامعه ای را نسبت به انسانی بودن 
و اخلاقــی بودن آن جامعه بســنجیم باید میزان توجه به 

سالمندان، فرصت های نابرابر و کودکان را درنظر بگیریم.
ربیعی بــا تاکید بر توجــه به کودکان افــزود: حدود ۲۱ 
درصد از این کودکان ســوء تغذیه دارند و مطالعات نشان 
می دهد افــرادی که در کودکی دچار ســوء تغذیه بودند، 
در سنین بالای ۵۰ ســال دچار انواع بیماری های واگیر و 
غیرواگیر می شــوند و صد در صد این افراد در دهک های 
۱ تــا ۳ جامعه قرار دارند. وی با تاکیــد بر ضرورت اتخاذ 
سیاســت های صحیح برای کودکان گفت: یک دســته از 
کودکان کار و خیابان، کودکان اجیر شــده هســتند که 
بدترین نوع آن گروه های باندی و ســازمان یافته اســت و 
نیاز به مداخله و مقابله انتظامی و قضایی دارد. ربیعی اضافه 
کرد: بخشــی از کودکان کار و خیابان مربوط به وضعیت 
معیشتی خانواده های آنها است و خانواده هایی هستند که 
دچار فقر شده اند؛ بنابراین باید تور ایمنی به منظور حمایت 
از کودکان فراهم شود. دستیار رئیس جمهور گفت: برخی 
از کودکان هم در بنگاه های خانوادگی کار می کنند که باید 
با سیاســت هایی آنها را به تحصیل بازگرداند. ربیعی تاکید 
کرد: مجتمع های شوق زندگی الگویی برای حل موضوعات 
و مسائل و آسیب های اجتماعی است و باید در سایر موارد 
نیز با همراهی و هم افزایی این گونه الگوها را گسترش داد، 
البته حتی خلق یک موفقیت کوچک می تواند زمینه ساز 
موفقیت های بزرگتر و بیشتر باشد و رئیس جمهور نیز بنا 
دارد در فرصت ۴ ساله اقدامات این چنینی را نهادینه کند.

مجلس

رویداد

و تکلیف  تعین  برای  شمارش معکوس 
پرونده FATF آغاز شــده و برخی از 
خبرها حکایــت از آن دارد که مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام نظر خودش 
را تا یک هفته دیگر اعلام خواهد کرد.

 با ایــن حال، صادق آملی لاریجانی، رئیس 
مجمع تشخیص مصلحت نظام، درباره روند 
بررسی FATF در مجمع تشخیص و نتیجه 
آن، گفت: »ما کار دقیــق علمی می کنیم. 
البته باید توجه داشت که FATF به مجمع 
تشخیص ارجاع نشده بلکه دو لایحه پالرمو 
و CFT _دو کنوانســیون بین المللی_ در 

دستور کار قرار گرفته است.«
از ســوی دیگــر، تحرکات اخیــر مخالفان 

FATF، در مجمــع تشــخیص و مجلس 
دوازدهم نشــان از آن دارد کــه علی رغم 
انتشار برخی از ســیگنال های مثبت برای 
تصویب این پرونده، همچنان فضا درباره آن 

منفی است. 
فضایــی که آملــی لاریجانی دربــاره آن و 
احتمــالات دربــاره تصویب یــا رد پرونده 
FATF بیان کــرد: »نمی توانم پیش بینی 
کنم. مــا بحث می کنیــم و آنچه مصلحت 
کشور بعد از کار فنی و دقیق تشخیص داده 

شود، ان شاءالله مطرح خواهد شد.«
  FATF باید دید نهاد پذیرنده

شروط ما را قبول خواهد کرد یا خیر
یحیی آل اســحاق، رئیس اتاق مشــترک 

بازرگانی ایران و عراق، درباره بررسی پرونده 
FATF در مجمع تشخیص و سرنوشت آن، 
به خبرآنلاین گفــت: »در حال حاضر، من 
هیــچ اظهارنظری نمی توانــم بکنم و باید 
منتظر باشیم و ببینیم مجمع تشخیص چه 

تصمیمی خواهد گرفت. 
همه موافقان و مخالفان این پرونده در چند 
سال گذشته اظهارنظر کردند و در چندماه 
اخیر هم که بحث بررسی مجدد آن مطرح 

شد، صحبت هایشان را بیان کردند.
بالاخــره این پرونده یک ســری مخالف و 
موافق در مجمع و مجلس دارد که اظهارات 
مشــروطی را می گوینــد و بایــد دید چه 
خواهد شــد.« این فعال سیاســی اصولگرا 

درباره احتمال پیوستن ایران به FATF به 
صورت مشروط که برخی این روزها مطرح 
می کنند، تصریح کرد: »این مسئله دو طرف 
دارد؛ یک طرف ایران اســت که می خواهد 
موضــوع را به یــک ســری از اقتضائات و 
شــرایط زمانی و مکانی مشروط کند و در 
طرف دیگــر باید دیــد نهادپذیرنده قبول 
خواهد کرد یا خیر. این مســئله بستگی به 
نوع تعاملات و شروط طرح شده و مذاکرات 

دارد.«
اگر FATF از حالت ابهام در بیاید 

می تواند مشکل را حل کند
آل اسحاق درباره دیدگاه مخالفان و موافقان 
لوایح پالرمو و CFT خاطرنشان کرد: »یک 
مسئله طرف مســتقیم FATF یعنی ما و 
نهادســازمانی آن هستیم که داریم مذاکره 

می کنیم و جواب می دهیم.
از ســوی دیگر، یک فضای عمومی اســت 
کــه عاملیــن اقتصادی چــه داخلی و چه 
خارجی بر اســاس نوع توافق ما با نهادهای 
بین المللی مربوطه؛ شــرایط را برای ادامه 
فعالیت اقتصادی ایــران با منطقه و جهان 
برآورد می کنند که آیا ما مســائل خود را با 

مجمع حل کردیم یا خیر.«
وی ادامه داد: برخی ها معتقد هســتند که 
حل شدن این موضوع در روابط ما اثر ندارد. 
من می گویــم، این پرونده بایــد از حالت 
بلاتکلیفی در بیاید، یا این طرفی باشد یا آن 
طرفی. یک عده از اعضای بخش خصوصی 
و سرمایه دارها و حتی سرمایه گذارها باید 
تکلیف خودشــان را بدانند. اگر FATF از 
حالت ابهــام در بیاید می تواند مشــکل را 
حل کند و این بســتگی به نتیجه تصمیم و 

عملکرد ما دارد. نباید دو دل باشیم.«

این روز ها متاســفانه شــاهد تجمع 
و تنــدروی افرادی هســتیم که بعضا 
تعدادشان حتی به ۳۰ نفر هم نمی رسد، 
جامعه  در  جایگاهی  که  است  مشخص 
ندارند و اگر حرکت آنها را با ممنوعیت 
گروه هایی که هم مجــوز دارند و هم 
در لایه هــای جامعه جایگاه و پایگاهی 
دارند، مقایسه کنیم، این پرسش مطرح 
می شود که چرا نباید اصل قانون اساسی 
برای این گروه ها لحاظ نشود تا بتوانند 
در فضایی آرام و مطلوب با مطرح کردن 
مطالبات عمومی موجب دلخوشی مردم 

شوند؟
جلال جلالــی زاده، فعال سیاســی اصلاح 
طلب در گفت و گو با رویداد ۲۴ با اشــاره به 
سکوت وزارت کشور در قبال تجمع تندور ها 
که حاوی شعار های رادیکال و اتهام زدن به 
مقامات هســتند، اظهار داشت: اصل تجمع، 

راه پیمایی و تظاهــرات به طور صریح مورد 
تایید قانون اساســی است. اما آنچه که مورد 
انتقاد و اعتراض اســت، سیاست دوگانه ای 
است که متاســفانه در رویکرد وزارت کشور 

مشاهده می شود.
این فعال سیاسی اصلاح طلب افزود: در واقع 
اینکــه برخی از گروه ها هــر زمان بخواهند 
می تواننــد تجمع کنند و صــدای اعتراضی 
شان بلند شود و کسی جلوی شان را نگیرد 
و با مخالفت و ممانعتی رو به رو نشــوند و در 
عین حال گروه یــا گروه های دیگر که اتفاقا 
برای فعالیت مجوز قانونی دارند، اگر بخواهند 
در راســتای دفاع از حق تضییع شده مردم 
تجمع کنند یا اظهارنظری داشــته باشند، با 
درخواســت شان موافقت نشود، مصداق بارز 

بی قانونی و بی توجهی به عدالت است.
عضو حزب اتحاد ملــت در ادامه گفت: این 
روز ها متاسفانه شاهد تجمع و تندروی افرادی 

هستیم که بعضا تعدادشان حتی به ۳۰ نفر 
هم نمی رسد، مشــخص است که جایگاهی 
در جامعــه ندارنــد و اگر حرکــت آنها را با 
ممنوعیت گروه هایی که هم مجوز دارند و هم 
در لایه های جامعه جایگاه و پایگاهی دارند، 
مقایســه کنیم، این پرسش مطرح می شود 
که چرا نباید اصل قانون اساســی برای این 
گروه ها لحاظ نشود تا بتوانند در فضایی آرام 
و مطلوب بــا مطرح کردن مطالبات عمومی 
موجب دلخوشی مردم شوند؟ بنابراین ذکر 
این نکته ضروری است که وزارت کشور نباید 
نسبت به گروه های مختلف سیاستی دوگانه 
داشته باشد تا شاهد نارضایتی و البته بدبینی 

مردم نسبت به سیستم اداره کشور نباشیم.
او افزود: درباره عملمکرد اسکندر مؤمنی که 
وزیر کشور دولت پزشکیان باید اذعان کنیم 
که مدیریت او قابل نقد است. وزیر کشور باید 
بداند، وزیرِ دولتی اســت که با رای مردمی 

انتخاب شده است که طرفدار قانون گرایی، 
عدالت محوری و یکسان نگری هستند و خودِ 
مســئول هم باید این را در نظر بگیرد که از 
جانب گروه های تندرو و بی مسئولیت به این 
منصب نرسیده است و عضو کابینه ای است 
که با رای منتقدین و معترضین به وضعیت 
به هم ریخته و بی قانونی برای مســئولیت 

برگزیده شده است.
جلالی زاده گفت:  توصیه ام به آقای مومنی 
این است که خودش را مجری قانون، عدالت 
و البته وفاق بداند و صد البته خودش را وزیر 
همه مردم بداند، نه وزیر عده ای قلیل که در 

انتخاب به رقیب دولت فعلی رای داده اند.
جلالی زاده یادآور شد: در پایان تاکید می کنم، 
لازم است که آقای وزیر در سیاست گذاری ها 
و اتخاذ شیوه مدیریتی وجهه و ماهیت دولت 
چهاردهم را لحاظ کند و همچنین باید بداند 

که منتخب تندرو ها نیست.

برگزاری تجمعات  یک حقوقدان درباره 
علیه ســران قوا و ظریف گفت: با توجه 
به خطراتی کــه این تجمعات در جامعه 
دارد و می تواند امنیت داخلی را به خطر 
بیاندازد به نظرم شورای عالی امنیت ملی 
باید وارد این بحث شده و دستگاه های 
و  قانون  برای عدم اجرای  را  مســئول 

جلوگیری از این تجمعات مؤاخذه کند.
کامبیز نــوروزی حقوقــدان در گفت وگو با 
ایلنا، درباره برگزاری تجمعی در مشهد علیه 
محمدجــواد ظریف گفــت: تجمعاتی که در 
طول چند ماه اخیر علیه آقای ظریف شــکل 
گرفته است، مصداق بارز تجمعات غیرقانونی 

است.
وی ادامــه داد: اگرچه طبــق اصل ۲۷ قانون 
اساســی تجمعات آزاد است اما مطابق قانون 
احزاب برای برگزاری تجمعات باید کمیسیون 

مــاده ۱۰ قانــون احزاب مجوز صــادر کند. 
متاسفانه سال های طولانی است که در اجرای 
قانون تبعیض ناروا اتفــاق می افتد. برخی از 
جریانات که معمولا جریان های تندرو هستند 
گویی از هر قانونی مستثنا شده اند و خودشان 
را متعهد به اجرای قانون نمی دانند و بدتر از 
آن، این است که مقامات رسمی مانند وزارت 
کشور، اســتانداری ها، نیروی انتظامی و... که 
باید مجری قانون باشــند از تجمعات بدون 
مجوز این جریان ها جلوگیری نمی کنند و با 

آن ها بسیار بسیار مماشات دارند.
این حقوقدان تصریح کرد: این درحالی است 
که سایر جریان های سیاســی نه تنها اجازه 
ندارند که بدون مجوز تجمع کنند بلکه وقتی 
هم تقاضای صدور مجوز برای برگزاری تجمع 
می کنند با آن ها مخالفت می شود. این رفتار 
تبعیض آمیز به هیچ عنوان قابل توجیه نیست 

در حالی که همین جریــان تندرو در موارد 
متعدد کارهایی کرده اســت کــه زیان های 
هنگفتی برای کشــور داشــته مانند تجمع 
در برابر سفارت انگلســتان و یا کنسولگری 
عربستان که آسیب بسیار بسیار سنگینی به 
کشور زده است. این تجمعات غیرقانونی است 
و مقامات ذیربط و سازمان های ذیربط یعنی 
وزارت کشور، استانداری ها و نیروی انتظامی 
باید قدرت مدیریت این اقدامات غیرقانونی را 

البته با رعایت قانون داشته باشند.
نوروزی در پاســخ به این ســوال که آیا قوه 
قضائیــه می تواند بــه این موضــوع به اتهام 
تشــویش اذهان عمومی و افتراء ورود کند، 
گفت: وقتی این تجمعات غیرقانونی اســت 
قوه قضائیــه هم باید با آن هــا برخورد کند 
و شــعارهای تهدیدآمیز و یا توهین و افتراء 
قابلیــت تعقیب کیفری دارد. ممکن اســت 

مطرح شــود که برای برخورد با این افتراء و 
اکاذیبــی که در این تجمعات ذکر می شــود 
نیاز شاکی خصوصی است و باید آقای ظریف 
اقدام کنند. اما در تجمعی که در تهران برگزار 
شد و یک نماینده اصولگرای تندوری مجلس 
در آن ســخنرانی کرد، به آقای پزشــکیان و 
قالیباف هم توهین شد و این ها تماما قابلیت 

تعقیب کیفری دارد.
وی دربــاره اینکه قــوه قضائیه بــه عنوان 
مدعی العموم می توانــد به این موضوع ورود 
کند، ادامه داد: بلــه، قطعا این اجازه را دارد 
البته این موضــوع یعنی حرف هایی که این 
روزها درباره آقای ظریف گفته می شــود و 
شــعارهایی که علیه ایشان داده می شود به 
نظر من ظریف هدف اصلی نیست بلکه هدف 
اصلی برهم زدن روند تنش زدایی بین ایران 

و غرب است. 

یحیی آل اسحاق:

رفع ابهام از FATF می تواند مشکل را حل کند

جلال جلالی زاده: 

آقای وزیر کشور! شما منتخب تندرو ها نیستید

کامبیز نوروزی:

شعارهای تهدیدآمیز و افتراء قابلیت تعقیب کیفری دارد

رئیس قوه قضائیه از نمایشگاه »روایت 
پیشرفت الگوی دانشگاه تراز اسلامی« 
مستقر در دانشکده و پژوهشکده هوش 
مصنوعی و علوم شناختی این دانشگاه، 

بازدید کرد.
بــه گزارش ایلنا به نقل از مرکز رســانه قوه 
قضائیه، حجت الاسلام والمسلمین محسنی 
اژه ای، در دانشــگاه جامــع حضــرت امام 
حســین )ع( حاضر شد و به مدت دو ساعت 
از بخش هــای مختلف نمایشــگاه »روایت 
پیشرفت الگوی دانشگاه تراز اسلامی« مستقر 
در دانشکده و پژوهشکده هوش مصنوعی و 
علوم شــناختی این دانشگاه، بازدید به عمل 

آورد.
رئیس دستگاه قضا در جریان بازدید از بخش 
مربوط بــه دســتاورد های »آینده پژوهی و 
آینده نگری«، با اشاره به وجود چندین سند 
بالادســتی در کشــور، گفت: ضروری است 
بررسی و آسیب شناسی شــود که چرا طی 
سالیان گذشــته در پیشبرد و اجرای بخش 
قابل توجهی از اسناد بالادستی، موفقیت لازم 
به دســت نیامده است؛ آسیب شناسی دقیق 
این حوزه و ارائه راهکار در راســتای برطرف 
کردن موانع موجود، می تواند در آینده ما را 
در اجرای هرچه بهتر اسناد بالادستی نظیر 
برنامه های توسعه، کمک کند. رئیس عدلیه 
در جریــان بازدید از بخــش »تجربه نگاری 
تبدیل دانش ضمنی به دانش سریع در حوزه 
دفاع مقدس و جبهه مقاومت اسلامی« اظهار 

کــرد: در حوزه هوش مصنوعی نســبت به 
دنیا کمی عقب هســتیم و ضروری است که 
ایــن فاصله را کمتر کنیم؛ در عین حال باید 
آسیب های این حوزه را نیزبه خوبی بشناسیم. 
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای با 
اشــاره به ضرورت بســط و توسعه گفتمان 
پیشــرفت در ذهنیت مســئولان و مدیران 
کشور اظهار کرد: با عنایت به پیشرفت های 
شگرف و بعضاً لحظه ای تکنولوژی و ابزار های 
تکنولوژیــک، ضروری اســت مســئولان و 
مدیران کشــور پاره ای از اوقات خود را برای 
بازدید از این قبیل نمایشــگاه ها اختصاص 
دهند؛ پیشــنهاد ما این اســت کــه روایت 
پیشــرفت الگوی دانشگاه تراز اسلامی، برای 
خواص و نخبگان و همچنین برای دستگاه ها، 
دانشــگاه ها و شــورا های مهم کشور نظیر 

شورای عالی انقلاب فرهنگی، تشریح شود.
رئیــس قوه قضائیــه در ادامه، بــر ضرورت 
تبیین دستاورد های جمهوری اسلامی ایران 
در حوزه های مختلف طی ۴۶ ســال گذشته 
تاکید کرد و گفت: بیان دستاورد های انقلاب 
اســلامی برای نسل جدید و جوانان، اقدامی 
امید آفرین است که باید همگی در انجام آن 

اهتمام داشته باشیم.
حجت الاسلام والمســلمین محسنی اژه ای، 
در جریــان حضور خود در دانشــگاه جامع 
حضرت امام حســین )ع(، در همایش ملی 
»نقد، مناظره و نظریه پــردازی« نیز حضور 
یافت و طی سخنانی در این همایش، اظهار 

کرد: انقلاب اسلامی ایران به رهبری حضرت 
امام خمینی )ره( که در امتداد بعثت انبیاء و 
امامت ائمه هدی است،  فقط با هدف تغییر 
حکومت و مدیریت ظاهری کشــور صورت 
نگرفت؛ بلکه هدف اساســی از این انقلاب، 
ایجادجامعه اسلامی و در پی آن، شکل گیری 

تمدن نوین اسلامی است.
رئیس دستگاه قضا گفت: وقتی می خواهیم 
جامعه را در همه شــئون اسلامی کنیم و به 
تمدن اســلامی نائل آییم، باید از دانشگاه و 
حوزه آغاز کنیم؛ اگر دانشگاه ما یک دانشگاه 
جامع اسلامی باشد آنگاه سعادت، پیشرفت، 
عــزت و رفاه دنیــا و آخرت مــردم تامین 
می شــود. از آن ســو، چنانچه خدای ناکرده 
دانشــگاه و حوزه ما به انحراف کشیده شوند 

در آن صورت، بدبختی ها آغاز می شود.

رئیس عدلیه اظهار داشــت: یک دانشــگاه 
جامع اسلامی دانشــگاهی است که فقط به 
فتح قله های علمــی اکتفا نمی کند بلکه در 
پی انسان سازی است. برای ایجاد تمدن نوین 
اسلامی نیز اصل اساسی همین انسان سازی 

می باشد.
رئیس قوه قضائیه تصریح کرد: دانشــگاه ما 
باید در تجهیز ســرمایه انسانی دستگاه های 
حاکمیتی کشور، بیش از پیش منشا اثر باشد 
و بتواند مدیر پروری کنــد؛ آن هم مدیری 
که در تراز انقلاب اسلامی و متعهد به ایجاد 
جامعه اسلامی و حرکت در مسیر تمدن نوین 

اسلامی باشد.
مدیرپرورش یافته در نظام اســلامی ما باید 
بهره مند از روحیه جهادی، تعقل، صداقت و 

شرح صدر باشد.

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای:

بیان دستاورد های انقلاب اسلامی برای جوانان، اقدامی امید آفرین است


